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 Ledamöter 

Gustav Johansson (M) ordf. 

Rana Nasrindotter (S) vice ordf. 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Ola Gabrielson (MP) 

Christina Peterson (C)  

Oskar Rosén (S) 

Gisela Norrman (S) 

Hassan Jama (V) 

Lena Rydblom (V) 

Tobias Karlsson (SD) 

  

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Ulrika Strömberg (L) 

Nickie Excellie (MP) 

Elisabet Abelson (C) 

Halahen Zaidane (S) 

Mona Wallsén (SD) 

Lisa Palm (Fi) 

  

 

 

 

Tjänstgörande ersättare 

Ulrika Strömberg (L)  

för Urban Rybrink (L)  

Ersättare 

Kristina Katajikko (M) 

Camilla Hane (M) 

Björn Wredberg (M) 

Frida Eriksson (M) 

Nickie Excellie (MP) 

Elisabet Abelson (C) 

Bo Hansson (S) 

Halahen Zaidane (S) 

Simon Pittuco (V) 

Amalia Engström (V) 

Lisa Palm (Fi) 

 

  

  

 

 
Tjänstepersoner 

Anders Carstorp, stadsdelsdirektör, Anette Appelberg, Veronica Starck, 

Jeanette Holmqvist, Marie Lissäng, Leif Kananen, Karin Åberg, Kersti 

Tagesson, avdelningschefer, Christina Agewall, biträdande 

avdelningschef, och Tove Bodin, Fredrik Karlsson, enhetschefer 

 
Personalföreträdare 

Pernilla Pettersson, Lärarförbundet 

Camilla Nilsson, Kommunal 

Daniel Knudsen, SACO 
 
Justering 2019-06-18   

 
Sekreterare 

 

 

Emma Ekelund  

Ordförande Vice ordförande 

Gustav Johansson  (M) Rana Nasrindotter (S) 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 

Stadsdelsnämnden utsåg vice ordföranden Rana Nasrindotter att 

tillsammans med ordföranden Gustav Johansson justera dagens 

protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker tisdagen den  

18 juni 2019. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning 
Den utsända dagordningen fastställdes.   
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§ 3 
Ramp för barnvagn mellan Tavelsjövägen och Siljansvägen 
i Årsta  
Svar på medborgarförslag   
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har tagit emot ett 

medborgarförslag om att uppföra en ramp för barnvagnar vid 

trapporna för att komma mellan Tavelsjövägen och Siljansvägen  

i Årsta. För närvarande pågår detaljplanearbete för grönområdet  

som ligger sydöst om Siljansvägen som ska möjliggöra uppförandet 

av fyra flerbostadshus.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att någon form av barnvagnsramp 

anläggs enligt förslaget men kan inte göra en investering på platsen 

förrän det pågående exploateringsprojektet avslutats vilket beräknas 

ske år 2022. Förvaltningen vidarebefordrar förslaget till exploaterings-

kontoret och stadsbyggnadskontoret som ansvarar för exploatering av 

allmänplatsmark och detaljplanering av området.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/303   
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§ 4 

Engagera ungdomar i att omforma stadsdelen  

Svar på medborgarförslag    

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har tagit emot ett 

medborgarförslag om att engagera ungdomar i omformningen av 

staden. Förslaget utgår från att det vid Valla torg och Sandfjärdsgatan 

i Årsta pågår stora stadsutvecklingsåtgärder som omvandlat platsen 

till en temporär byggarbetsplats.  

 

Förvaltningen är positiv till medborgarförslaget men eftersom 

förslagen berör andra aktörers ansvarsområden så vidarebefordrar 

förvaltningen förslaget till ansvariga och berörda aktörer inom 

Stockholms stad.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019.  

Dnr EÅV 2019/300  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Att medborgare på eget initiativ diskuterar och lägger fram förslag 

som gynnar medborgarna lokalt är positivt och skall uppmuntras.  

 

Medborgarförslaget visar att det finns utrymme för staden och 

förvaltningen att genom ett tätare samarbete med externa aktörer som 

är närvarande i stadsdelen hitta ingångar för unga att vara delaktiga i 

stadens och närområdets utformning. Deltagandeprocesser kan med 

fördel drivas lokalt av förvaltningen i frågor som rör det offentliga 

rummets gestaltning och användande. 

 

En lokal delaktighet i de omfattande projekt som nu genomförs i EÅV 
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förstärker medborgarnas inflytande i stadens utformning och bidrar till 

en lokal sammanhållning. Ett stärkt medborgardeltagande i positiva 

och produktiva projekt kan även stärka medborgarnas förtroende för 

stadsbyggandsprocessen som annars kan upplevas som abstrakt eller 

enbart konfliktfylld. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 5 

Månadsrapport maj 2019     

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden godkänner föreliggande rapport.  

 
Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i 

balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett underskott om 6,3 mnkr.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 juni 2019. 

Dnr EÅV 2019/117   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Stadsdelens budgetprognos för maj 2019  visar ett underskott om cirka 

sex miljoner kr. Ett underskott som måste hanteras med besparingar 

och det pga. skattesänkningar. Detta är en dålig hantering av 

samhällets resurser, skattebetalarnas pengar och den gemensamma 

välfärden. 

 

Den  blågröna majoriteten i Stockholms stad har i budgeten för år 

2019 sänkt kommunalskatten med 16 öre, när Stockholm redan har en 

av landets lägsta kommunala skatter.  

 

Den blågröna majoriteten har som politiskt mål att sänka skatterna och 

att privatisera de offentliga verksamheterna oavsett om det är bra för 

brukare, invånare och stad. Därför måste de blågröna genomföra 

besparingar inom verksamheter som finns för att ge äldre, barn och 

unga människor stöd i deras vardag. Besparingar trots att Sverige och 

Stockholms stad är i en högkonjunktur. De som drabbas är vanliga 

människor.  

 

En trygg och hållbar stadsdel kräver att välfärden rustas upp, inte 

nedmonteras. För stadsdelens invånare behövs satsningar för barn och 
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unga, för äldre, för personer med funktionsnedsättningar och 

satsningar på socialpsykiatrin.  

 

Tusentals ungdomar får inte kommunala sommarjobb då staden och 

stadsdelarna inte har råd till det. I Enskede-Årsta-Vantör berövas 714 

ungdomar chansen att arbeta denna sommar, de berövas chansen att 

tjäna sina egna pengar för första gången och chansen att introduceras i 

arbetslivet. För många av våra ungdomar som inte får sommarjobb, 

och för deras familjer, innebär detta dessutom ett hårt ekonomiskt 

bakslag.  

 

Vi ser att barngrupperna ökar och andelen förskollärare minskar 

drastiskt. Genom att dränera stadens budget gör de blågröna staden till 

en mindre attraktiv arbetsgivare. Det skapar en negativ spiral som 

främjar majoritetens privatiseringar av offentlig verksamhet. 

Majoriteten gynnar fler och större vinster i välfärden för de privata 

företagen.  

 

Oppositionen vill se större satsningar på kärnverksamheten, för en 

välfärd som innebär en tryggare, jämställd och hållbar stadsdel som 

håller samman - en stadsdel för alla. I detta arbete har staden och 

stadsdelen bl.a. medel från staten, generalschablonen, för att 

underlätta etablering av nyanlända i samhället. Vi i oppositionen 

önskar att få generalschablonen redovisad i månadsrapporterna 

framöver. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 6 
Inrättande av ny förskola – Valla Gärde, Årsta 1:1, 
Årstafältet etapp 1, kvarter H  
Genomförandeärende 
 
Stadsdelsnämndens beslut  

1. Förvaltningen får i uppdrag att inrätta en ny fristående framtidens 

förskola med åtta avdelningar på Årstafältet etapp 1 – Valla 

Gärde, Årsta 1:1, kvarter H. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott att godkänna projektet. 

 
Ärendet 
I takt med att Årsta förtätas och byggs ut ökar efterfrågan på 

förskoleplatser. Förvaltningen föreslår att en fristående förskola 

inrättas på etapp 1 på Årstafältet - Valla Gärde. 

 

Förskolan kommer att utformas med åtta avdelningar för sammanlagt 

144 barn i funktionella och långsiktigt hållbara lokaler. Placeringen 

sker på Årstafältets norra del och väntas stå färdig hösten 2022. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019.  

Dnr EÅV 2019/212       

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framlagda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt Moderaternas, Liberalernas, 

Miljöpartiets och Centerpartiets förslag till beslut. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Ulrika 

Strömberg (L), Ola Gabrielsson (MP) och Christina Peterson (C) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut: 

 

Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut 

Att därutöver anföra: 

 

Då vi nu planerar för Årstafältet, ett nytt område i stadsdelen, så är det 

ett utmärkt tillfälle att förverkliga Stockholms ambitioner om en 

klimatsmartare framtid. Materialval, tekniskt utförande, och 

energiförbrukning bör därmed tas i beaktande vid varje nybygge.  



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
13 juni 2019 

Sida 10 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

 

I det beslut som Stadsdelsnämnden tar avseende förskolan vid Valla 

Gärde ber vi därför förvaltningen och SISAB att redovisa den totala 

klimateffekten för den nya byggnaden, inklusive för byggfasen, 

projekterad årlig energiförbrukning, såväl som för rivningen då 

fastigheten tjänat ut. Förvaltningen får också i uppdrag att se över 

vilka energi- och miljöeffektiviseringar som kan göras inom ramen för 

den föreslagna modulförskolan och, om möjligt, genomföra dem.  

 

I de fall då alternativa, ur klimatsynpunkt bättre lösningar finns 

tillgängliga, bör de redovisas i termer av potentiell klimatvinst och 

påverkan på förvaltningens kostnader. 
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§ 7 
Uppföljning inom omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning – gruppbostäderna i Vantör (Attendo) 
 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 

 
Ärendet 
Vantörs gruppbostäder drivs på entreprenad av Attendo LSS AB 

sedan 1 februari 2014. Avtalet har förlängts ytterligare från och med 

2019-03-01 till och med 2021-02-28. Uppföljning av avvikelser och 

brister gällande avtal och anbud för Vantörs gruppbostäder 

genomfördes under mars 2018.  

 

Förvaltningen bedömer att gruppbostäderna i Vantör har utvecklats 

positivt och att Attendo LSS AB bedriver verksamhet i enlighet med 

gällande avtal och anbud. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 maj 2019.  

Dnr EÅV 2019/236      

 

Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Uppföljning inom äldreomsorgen – Stureby vård- och 

omsorgsboende inklusive Tussmötegården  

 

Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 

 
Ärendet 
Uppföljning av Stureby vård- och omsorgsboende inklusive 

Tussmötegården genomfördes under mars-april 2019. Verksamheten 

drivs av förvaltningen. 

 

Förvaltningen bedömer att verksamheten ger en god och säker vård 

och omsorg. Några utvecklingsområden har dock påträffats som 

främst gäller den sociala dokumentationen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 maj 2019.  

Dnr EÅV 2019/171       

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9  
Idéburet offentligt partnerskap med Convictus Bryggan 
Vantör   
 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Stadsdelsnämnden godkänner överenskommelsen om ett idéburet 

offentligt partnerskap med Convictus och ger stadsdelsdirektören i 

uppdrag att ingå överenskommelsen.  

2. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att fatta de beslut som krävs för 

att överenskommelsen ska fylla sitt syfte, såsom beslut om att 

godkänna styrgruppens förslag på åtgärder och om förändring av 

verksamheten under den tid stadsdelsnämnden beslutar att 

överenskommelsen ska gälla. 

 
Ärendet 
Convictus driver sedan mitten av 90-talet dagverksamheter för 

hemlösa.  

 

Det finns sedan länge ett upparbetat samarbete mellan förvaltningen 

och Convictus. Parterna är överens om att vidareutveckla samarbetet 

genom ett Idéburet Offentligt Partnerskap (IOP) för att tillsammans 

kunna utveckla bättre möjligheter att samarbeta kring den 

gemensamma målgruppen. Genom partnerskapet möjliggörs ett 

långsiktigt samarbete som bedöms vara gynnsamt för bägge parter.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 april 2019.  

Dnr EÅV 2019/124       

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10 
Idéburet offentligt partnerskap med Farsta Församling  
   
Stadsdelsnämndens beslut  

1. Stadsdelsnämnden godkänner IOP-överenskommelsen med  

Farsta Församling.  

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att ingå 

överenskommelsen. 

3. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att fatta de beslut som krävs  

för att överenskommelsen ska fylla sitt syfte.  

 

Ärendet 
I enlighet med stadens budget ska stadsdelsnämnderna tillgängliggöra 

öppna mötesplatser och särskilt prioritera grupper som idag inte nås 

av annan fritidsverksamhet, bland annat unga med funktions-

nedsättning.  

 

Himmel och Pannkaka är en fritidsverksamhet för ungdomar från  

14 år och unga vuxna med intellektuella eller kognitiva funktions-

variationer. Verksamheten drivs idag av Farsta församling med stöd 

av Farsta stadsdelsnämnd för boende i Farsta. För att även invånare  

i Enskede-Årsta-Vantör ska kunna ta del av verksamheten vill 

förvaltningen att nämnden tillsammans med Farsta stadsdelsnämnd 

träffar en överenskommelse med Farsta församling.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 maj 2019.  

Dnr EÅV 2019/237      

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Föreningsbidrag   
Aktivitetsbidrag våren 2019 
 

Stadsdelsnämndens beslut 
      Nämnden beviljar helt eller delvis bidrag till följande föreningar:  

 

Stadsdelsnämnden beviljar PRO Rågsved Hagsätra hela det sökta 

bidraget på 10 000 kr. 

 

Stadsdelsnämnden beviljar PRO Solberga-Brännkyrka hela det sökta 

bidraget på 8 800 kr.  

 

Stadsdelsnämnden beviljar Örby IS hela det sökta bidraget på  

25 000 kr.  

 

Stadsdelsnämnden beviljar Rågsved IF hela det sökta bidraget på  

20 000 kr.  

 

Stadsdelsnämnden beviljar Östberga Folkets hus 25 000 kr av det 

sökta bidraget på 37 600 kr.  

 

Stadsdelsnämnden beviljar Samban FF 40 000 kr av det sökta 

bidraget på 52 000 kr. 

 

Stadsdelsnämnden beviljar PRO Årsta 20 000 kr av det sökta  

bidraget på 22 575 kr. 

 

Stadsdelsnämnden beviljar Ung Fritid 60 000 kr av det sökta bidraget 

på 120 000 kr. 

 

Stadsdelsnämnden beviljar Nya Rågsveds Folkets hus förening 40 000 

kr av det sökta bidraget på 55 000 kr. 

 

Stadsdelsnämnden beviljar Rågsveds IF 30 000 kr av det sökta 

bidraget på 46 000 kr. 

 

Ärendet 
Målet med föreningsbidraget är att stärka civilsamhället och stödja  

det lokala föreningslivet. Föreningar har möjlighet att få ekonomiskt 

stöd för aktiviteter öppna för stadsdelens invånare och som följer 

nämndens riktlinjer för föreningsbidrag. Under ansökningsperioden 
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för föreningsbidrag våren 2019 har tio ansökningar kommit in och 

förvaltningen föreslår att nämnden beviljar fyra stycken i sin helhet 

och att övriga får en del av det sökta beloppet beviljat. Enligt 

nämndens riktlinjer så kan föreningar och organisationer beviljas 

bidrag för aktiviteter som kompletterar och stödjer nämndens 

ordinarie verksamhet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/134  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Civilsamhället är ett en grundbult i demokratin. Vi är mycket stolta 

över det föreningsliv som finns i Enskede-Årsta-Vantör. Däremot 

önskar vi att det finns med i beslutsunderlaget en jämställdhetsanalys 

av hur pengarna fördelas. Det är viktigt att vi säkerställer att 

skattemedel fördelas jämställt för att alla ska få ta del av stadens 

resurser på lika villkor. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 12 
Rågdalens och Rågsveds fritidsgårds 
mellanstadieverksamhet   
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
En skrivelse har lämnats in med frågor om mellanstadieverksamhet i 

Rågdalens och Rågsveds fritidsgård.  

 

Frågorna rör mellanstadieverksamhet som förvaltningen idag bedriver 

åt Rågsvedsskolan och Snösätraskolan. Ett avtal har tecknats med 

dessa skolor där de betalar förvaltningen för fortsatt drift av 

mellanstadieverksamhet under höstterminen 2019. Under hösten  

2019 kommer en långsiktig lösning att tas fram med utbildnings-

förvaltningen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/194   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Det är glädjande att förvaltningen har tecknat ett avtal som innebär att 

mellanstadieverksamheten får fortsätta sin verksamhet under 

höstterminen 2019.  

 

Vi instämmer med förvaltningens bedömning om att det är angeläget 

att hitta en långsiktig lösning av mellanstadieverksamheten som är en 

viktig komponent för ett framgångsrikt förebyggande arbete. Vi vet att 

verksamheten är populär bland barn och föräldrarna till barnen som 

går där samt att det är trygghetsskapande. 

 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
13 juni 2019 

Sida 18 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 13 
Sommarjobb i Enskede-Årsta-Vantör     
Svar på skrivelse från (S) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Rana Nasrindotter m.fl. (S) och Lisa Palm (Fi) har lämnat en skrivelse 

till Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd med frågor om sommar-

jobb för ungdomar i stadsdelen. Skribenterna undrar hur många 

ungdomar som ansökt om sommarjobb, hur många som beräknas 

kunna få ett sommarjobb samt om nämndens mål om 1 600 sommar-

bb för 2019 kommer att nås.  

 

Förvaltningen bedömer att målet om 1 600 feriejobb kommer att nås 

under 2019. 1 826 ansökningar har kommit in och förvaltningen 

räknar med att kunna erbjuda 1 112 feriejobb under sommaren. 

Resterande platser kommer att kunna erbjudas under höst- och 

vinterlov.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/186     

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Sommarjobb är en viktig väg in till arbetslivet för många unga i vår 

stadsdel. Syftet med sommarjobb är att erbjuda unga ett första möte 

med arbetsmarknaden, att väcka intresse för Stockholms stad som 

arbetsgivare, att erbjuda ungdomar med särskilda behov en 

meningsfull sysselsättning samt ge värdefulla erfarenheter och 

referenser inför arbetslivet. 

 

Det var glädjande att den ny blågröna majoriteten hade satt upp lika 

höga ambitioner i frågan som rödgrönrosa majoriteten med 1600 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
13 juni 2019 

Sida 20 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

sommarjobb i budgeten. Men vi ser nu att förvaltningen räknar bara 

med att kunna erbjuda 1 112 feriejobb under sommaren av de 1 824 

ungdomar som har sökt. Det betyder att 714 ungdomar inte kommer 

att få sommarjobba och att 224 ungdomarna inte alls kommer få något 

feriejobb under 2019.  

 

Vi finnar detta väldigt oroande och undrar om förvaltningen behöver 

göra besparingar på feriejobb för att täcka upp för majoritetens 

skattesänkningar. Många av de här ungdomarna missar chansen att 

tjäna sina egna pengar för första gången och chansen att introduceras 

in i arbetslivet. För många av våra ungdomar som inte får sommarjobb 

och för deras familjer innebär detta dessutom ett hårt ekonomiskt 

bakslag. 

 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 14  

Verksamhet för barn, äldre och personer med 

funktionshinder under en eventuell värmebölja     

Svar på skrivelse från (S) 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

svar på skrivelsen.     

 
Ärendet 
Rana Nasrindotter m.fl. (S) har lämnat en skrivelse till Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd. Rana undrar vilka förberedelser som har 

gjorts eller som planeras inför sommaren som förberedelse inför en 

eventuell värmebölja.  

 

Förvaltningen bedriver ett systematiskt arbete med krisberedskap och 

risk- och sårbarhetsanalyser för att vara förberedda inför olika typer 

av extrema händelser och situationer.  

 

Förvaltningen har en god beredskap för att klara en varm sommar. 

Värmebölja ingår som en del i alla verksamheters krisplaner och alla 

verksamheter har prioriteringslistor som beskriver hur arbetet ska 

prioriteras vid en eventuell värmebölja.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019. 

Dnr 2019/187 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Firmatecknare för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Stadsdelsnämnden utser stadsdelsdirektören Anders Carstorp till 

firmatecknare för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd.  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Nämnden ska utse en person som kan företräda nämnden och teckna 

dess firma. Förvaltningen föreslår att nämnden utser stadsdelsdirektör 

Anders Carstorp till firmatecknare för Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/241  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Revisionens årsrapport 2018 för Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd   

Remissvar  

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas som svar på remissen.   

 

Ärendet 
Revisorsgrupp 3 från stadsrevisionen har genomfört en revision av 

verksamhetsåret 2018 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd.  

Sammantaget bedöms att nämnden i allt väsentligt har bedrivit 

verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt. Bedömningen grundar sig på att det ekonomiska 

utfallet ligger i nivå med budget och att det verksamhetsmässiga 

resultatet är förenligt med kommunfullmäktiges mål. Bokslut och 

räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara rättvisande samt följer 

gällande regler och god redovisningssed. Nämndens styrning, 

uppföljning och kontroll av verksamheten bedöms ha varit tillräcklig.  

 

Några utvecklingsområden har identifierats. Bland annat visar 

granskningen på brister i den interna kontrollen vad gäller att 

säkerställa att direktupphandlingar följer LOU (lagen om offentlig 

upphandling), stadens riktlinjer för direktupphandling samt att 

delegationsordningen efterlevs vad gäller beloppsgränser för 

direktupphandling.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/234   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Policy för sociala medier i Stockholms stad     

Svar på remiss från kommunstyrelsen   

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 

Ärendet 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått Policy för sociala 

medier i Stockholms stad på remiss från kommunstyrelsen. Policyn 

slår fast grundläggande principer och ramar för stadens verksamheters 

närvaro i sociala medier. Målet med policyn är att göra det tydligare 

vad som krävs av närvaron på sociala medier och ska främja en hög 

kvalitet på stadens konton.  

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning anser att policyn till stora 

delar kan antas men föreslår att vissa delar ses över när det gäller 

formuleringar kring beslut om att starta nya konton, basinformation, 

hur vi hanterar minderåriga och känsliga personuppgifter i sociala 

medier.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/281   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Vi instämmer i förvaltningens bedömning att policyn saknar en 

jämställdhetsanalys. Vi anser dessutom att en policy kring sociala 

medier borde innehålla resonemang och förhållningssätt till näthat 

som idag utgör ett stort demokratiproblem.  

 

Människorättsorganisationen Amnesty international gjorde 2017 en 

undersökning som visade hur utbrett hatet mot kvinnor är på nätet och 

vilka konsekvenser det får. 41% av alla kvinnor som utsatts för 
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trakasserier eller kränkningar på nätet uppgav att de vid minst ett 

tillfälle fruktat för sin fysiska säkerhet på grund av det de utsatts för. 

Andra effekter av att utsättas för näthat var lägre självkänsla, stress, 

oro, koncentrationssvårigheter, sömnsvårigheter och panikattacker. 

Det är något som stadens sociala medier ansvariga behöver förhålla 

sig till och vara uppmärksamma på.  

 

Policyn nämner att inlägg, kommentarer eller frågor med innehåll som 

innebär hets mot folkgrupp, barnpornografibrott eller olaga 

våldsskildring ska dokumenteras och därefter tas bort. Detta är bra 

men inte tillräckligt då kvinnor inte täcks av lagstiftningen kring hets 

mot folkgrupp. Vi anser att policyn borde ha en princip om att inlägg 

på stadens sociala medier som innebär sexuella trakasserier, 

kränkningar och missaktande kommentarer kopplade till samtliga 

diskrimineringsgrunder bör tas bort. 

 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets särskilda uttalande.  
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§ 18  

Översyn av styrdokument och utarbetande av 

digitaliseringsprogram för Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen   

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 

Ärendet 

I samband med budget 2016 fick kommunstyrelsen i uppdrag att 

påbörja arbetet med en översyn av samtliga styrdokument inom  

it-området med inriktningen att skapa ett sammanhållet 

digitaliseringsprogram för Stockholm stad.  

 

Stadsledningskontoret har mot bakgrund av detta tagit fram ett  

nytt styrdokument, Digitaliseringsprogram Stockholms stad.  

Förvaltningen är positiv till att ett samlat dokument tas fram inom  

it-området och ställer sig positiv till samtliga föreslagna förändringar. 

Digitaliseringsprogrammet bedöms kunna vara ett stöd till 

förvaltningens verksamheter.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/305   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Ansökan om serveringstillstånd för Gamla Enskede 

Bryggeri, Bolidenvägen 8, Johanneshov      

Remissvar    

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i 

restaurangen kl.11.00 - 01.00, måndag till söndag för slutna sällskap 

och för provsmakning i tillverkningslokalen kl.11.00 - 01.00,  måndag 

till söndag för allmänheten.   

 

Ärendet 
AB Hantverksöl Gamla Enskede har sökt tillstånd för att servera 

alkoholdrycker på Gamla Enskede Bryggeri, Bolidenvägen 8, 

Johanneshov. Socialförvaltningens tillståndsenhet, som beslutar om 

tillstånden, har sänt ansökan på remiss till stadsdelsnämnden. 

Stadsdelsnämnden ska uttala sig om lämpligheten utifrån lokala 

omständigheter.   

 

Förvaltningen bedömer att det inte finns några hinder för att Gamla 

Enskede Bryggeri ska få tillstånd beviljat för: 

 alkoholservering i restaurangen kl.11.00 - 01.00, måndag till 

söndag för slutna sällskap och 

 provsmakning i tillverkningslokalen kl.11.00 - 01.00,  måndag 

till söndag för allmänheten.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 13 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/155   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20  

Anmälningsärenden  

 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut 

C. Protokoll från pensionärsrådet 2019-06-10 

D. Protokoll från funktionshinderrådet 2019-06-07 

E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2019-06-04 

F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   

 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 21 

Förskoleundersökningen 2019 

Enkätundersökning med vårdnadshavare till barn i Enskede-

Årsta-Vantörs kommunala förskolor 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förskoleundersökningen genomförs varje år av Stockholms stad.  

 

Undersökningen skickas ut till alla vårdnadshavare med barn som  

går i förskola eller pedagogisk omsorg i Stockholm.  

 

I undersökningen frågar Stockholms stad om vårdnadshavarens 

uppfattning om sitt barns förskola.  

 

I det här ärendet redovisar förvaltningen årets resultat för Enskede-

Årsta-Vantörs kommunala förskolor till stadsdelsnämnden.  

 

Vårdnadshavarna i Enskede-Årsta-Vantör är ungefär lika nöjda med 

förskolan som tidigare år.  

 

Fler vårdnadshavare har svarat på undersökningen än förra året.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2019. 

Dnr EÅV 2019/262   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22 

Nämndens frågor  

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelserna och 

frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 

 

Inkomna skrivelser och frågor 
Vice ordföranden Rana Nasrindotter m.fl. (S) och ledamoten Hassan 

Jama m.fl. (V) lämnade två skrivelser angående ”Rågsveds bibliotek 

och kulturliv” samt ”Skrivelse om kvinnors organisering”. 

 

Ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Ulrika 

Strömberg (L), Ola Gabrielsson (MP) och Christina Peterson (C) 

lämnade en skrivelse angående inventering av gräsytor. 

 

Stadsdelsnämnden vill att förvaltningen ser över möjligheten att 

skicka ut anmälningsärenden digitalt till nämnden. 

 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 

Vänsterpartiets skrivelser. 
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§ 23 

Stadsdelsdirektörens information   

 

Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  

 

3-4 juni genomfördes förskolesummit i Stockholms universitets 

lokaler, Aula Magna. Representanter från stadsdelsförvaltningen 

medverkade och berättade om projektet för att minska matsvinnet i 

förskolorna.  

 

10 juni – företagarevent 

Företagsevent i Enskede-Årsta-Vantör. Stadsdelsförvaltningen 

arrangerade ett event där företagare, politiker och tjänstemän 

medverkade och diskuterade företagsnära frågor.  

 

10 juni – invigning av förskolan Humlan 

Den 10 juni invigdes förskolan Humlan på Hummelvägen 10 i Årsta 

av Karin Åberg, chef för förskoleavdelningen, tillsammans med 

förskolechef Valeria Giordano, Sisabs VD Claes Magnusson och 

konstnären Eva Fornåå. Humlan är stadens första förskola som är ett 

certifierat passivhus. Ett passivhus är extremt energisnålt och ställer 

stora krav i byggprocessen för att energiförbrukningen ska bli så låg 

som möjligt.  

 

11 juni – ny fastighetsägare 

Den 11 juni tog Atrium Ljungberg över som ny fastighetsägare för 

förvaltningshuset på Slakthusplan 4 samt förvaltningens lokaler på 

Livdjursgatan 4, Palmfeltsvägen 19 samt Palmfeltsvägen 21. 

 

Handlingsplan vid värmeböljor har tagit fram gällande 

förvaltningshuset. 

  

E-tjänsten Nollvision undernäring 

E-tjänsten Nollvision undernäring  har nu blivit en app som kan 

laddas ner till telefonen från Google play. Appen innehåller tips och 

stöd kring mat och måltider för att äldre med minskande aptit. 

 

En jämställd stadsdel fri från våld 

Vecka 41 arrangerar stadsdelsförvaltningen en temavecka – en 

jämställd stadsdel fri från våld. Under veckan kommer det att hållas 

föreläsningar och utbildningar för både medarbetare och medborgare 
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kring jämställdhet och våldsförebyggande arbete. Program för veckan 

är nu klart.  

 

Sommarlovsaktiviteter för barn och unga 

I sommar arrangeras som vanligt många aktiviteter för barn och unga 

som är mellan 6 och 17 år och bor i Enskede-Årsta-Vantör. Det blir 

trolleri, clowneri, musikunderhållning i parkerna och aktiviteter på 

fritidsgårdarna. Alla sommarlovsaktiviteterna finns samlade på 

www.stockholm.se/eavsommar2019 

 

Badbussarna 

Mellan vecka 26-31 (24 juni - 1 aug) kommer stadsdelens populära 

badbussar rulla ut till Gålö (Simpvik). Där kan barn och unga bada, 

spela fotboll, fiska, pyssla, sjunga/dansa och mycket mer. 

 

Rågsveds sommartorg 

Rågsved sommartorg har öppnat och pågår till den 10 september. 

Torget i Rågsved har utrustats med blommor, bänkar, schackspel och 

pop up-scen. På torget och runt om i Rågsved kommer besökarna att 

kunna delta i idrott, gå på loppis, ta del av kulturaktiviteter eller hänga 

med andra i en trevlig miljö. Man kommer bland annat kunna gymma 

med instruktörer från idrottsförvaltningen, pyssla med Birgitta och 

Marie från öppna förskolan och spela spontanfotboll.  

www.stockholm.se/sommartorgragsved 

 

Den 8 juni invigde kultur- och stadsmiljöborgarrådet Jonas Naddebo 

(C) Rågsveds dansbana där barn och unga kan prova dancehall och 

afrobeat. Dansbanan är resultatet av ett samarbete mellan staden, 

Rågsveds IF och projektet ”Tjejerna i Rågsved” och är tänkt att 

användas av alla dansintresserade, dansföreningar och skolor och 

framförallt unga tjejer, enligt staden. Dansbanan innehåller ljudteknik 

där man själv kan spela upp musik från sin telefon via bluetooth. 

 

Östberga sommartorg 

Östberga sommartorg invigs den 15 juni med karneval genom 

Östberga. Kulturhuset är öppet tisdag-torsdag 11.00-18.00 och på 

sommarprogrammet för torget och i kulturhuset finns över 40 

evenemangsdagar. www.stockholm.se/sommartorgostberga 

 

Sommaraktiviteter för pensionärer 

Bussutflykter till Gålö arrangeras för pensionärer boende i stadsdelen. 

Det erbjuds bussturer varje torsdag till torpet Sävnäs under perioden 4 
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juli - 22 aug. Ute vid Sävnäs kan man delta i aktiviter som kubb, 

tipsrunda, frågesport eller bada i havet. Anmälan sker via 

förvaltningens förebyggande verksamhet. 

 

Invigning av stadsodling i Rågsved 

Första etappen i Stövardalens stadsodling och trädgård invigs 

torsdagen den 13 juni kl. 18.00. Platsen för odlingen är bredvid 

förskolan Rågen vid Stövargatan/Vallhornsgatan.  På plats finns det 

möjlighet att göra en intresseanmälan till etapp två och få en pallkrage 

med ekologisk jord och tillgång till vatten så man kan odla och skörda 

ekologiskt nära hemma. Pierre Persson, Enhetschef Lokal- och 

stadsmiljöenheten, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning och 

Sonny Södertröm, vd Rågsveds Fastighetsägare inviger stadsodlingen 

 

Utökat område – alkoholförbud 

Vi påminner i våra kommunikationskanaler om alkoholförbud i 

stadsdelsområdet och att kommunfullmäktige nu beslutat om 

alkoholförbud i Dalbottenparken i Högdalen. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§§ 24-29  

Ärendena behandlades på den slutna delen av sammanträdet och 
protokollsutdragen publiceras inte på grund av sekretess.  

 


